
Vi skal stadigvæk huske at bidrage med den positive fortælling om vores landsby og 

det at bo på landet. Vi bor ikke i nærheden af en motorvej, men dog alligevel tæt på 

den gennemgående vej til storbyen. Vi oplever en vis stabilitet i byen. Skolen og 

daginstitutionen består endnu. Dog vil jer, der har boet her måske et langt liv alligevel 

opleve forandring, da huse, som førhen blev beboet af erhvervsdrivende, nu huser en 

helt anden generation og helt andre formål. Den stabilitet og forudsigelighed, som der 

var dominerende førhen, er nu måske erstattet af mere foranderlige processer.  

De unge flytter mod storbyerne for at uddanne sig. Men børnefamilier vælger trods alt 

at flytte på landet, hvor boligudgifterne er lavere. Man kan jo nærmest få op til 3 huse 

på landet for det, man skal betale for en lejlighed i København. 

Og bor man på landet, viser nyeste undersøgelser fortsat at borgernes oplevede 

livskvalitet er højere end for beboere i byerne. Det skyldes bla. følelsen af at høre til i 

et område, et godt naboskab og sociale relationer. Tilliden til omgivelserne og 

trygheden er større på landet. Ofte bor vi på landet, fordi vi gerne selv vil det, hvilket 

også øger livskvaliteten. Vi bor i nærheden af naturen, og kan på tætteste hold følge 

årstidernes skiften. Og mange bruger naturen som spisekammer. 

Der er statistik, der siger, at bor man på landet, så har man en lavere 

arbejdsløshedsprocent, end hvis man bor i de store byer. 

Vi forsøger fortsat generelt set at generere udvikling her i Valsted, da vi tænker, at vi 

ad den vej kan være medvirkende til at Valsted fortsat vil være attraktiv både for os, 

der bor her og for dem, der overvejer at flytte hertil. 

Jesper Boe Jensen fra Center for fremtidsforskning har udtalt: ”Ved intet at gøre, 

bliver fremtiden noget, der bare kommer af sig selv. Ved at vælge og prioritere med 

klare valg, skaber man fremtiden” Og vi vil gerne påvirke og være medvirkende til at 

skabe vores fremtid her i Valsted. Og vi tror på, at når der bliver igangsat initiativer, 

genererer det mere initiativ og virkelyst, så vi fortsat kan være en landsby i udvikling. 

Bolius april 2023. Artikel om lokale fællesskaber. 

Forskning viser, at fællesskaber giver samhørighed, og øget tilhørsforhold til vores 

lokalområde og til vores naboer. Fællesskaber har stor betydning for vores mentale 

trivsel. Ved at deltage i de fællesskaber, som vi f.eks. sætter op her i Mødestedet kan 

man udvide det lokale netværk og komme i kontakt med mennesker, som man måske 

ellers ikke ville have et samarbejde med. Vi kan dermed medvirke til at styrke vores 

lokale sammenhængskraft. 

Vi skal forsøge at skabe en kultur, hvor vi som deltagere ikke kun forbruger, men 

også er med-skabende. 

 



✓ Øget digitaliering: En betydelig optimeret hjemmeside, hvor vi nu også kan 

melde os til arrangementer og betale for dem. Samt betale kontingenter. Og 

tilmelde os nyhedsbrev. Der kommer ikke længere sedler rundt i postkasserne. 

Sig dog endeligt til, hvis du eller din nabo fortsat gerne vil have en seddel i 

postkassen! 

✓ Promovering af vores landsby, flot folder til uddeling hos ejendomsmæglere i 

vores område. Samt forhåbentligt til senere brug i Aalborg Kommune, når de på 

sigt vil lave en fælles promovering af området. 

✓ Social Dining med spisning rundt hos hinanden. 

✓ Forårsmarked. 

✓ Service er opgraderet. Der er nu så der kan dækkes op til 75 gæster her. 

✓ Ny asfalt belægning på parkeringspladsen. 

✓ Indkøb af lyskæde til flagstangen. 

✓ Kulturgruppen har afholdt 2 fine og vel besøgte arrangementer.  

✓ Fartnedsættelse gennem byen: Vi har gjort opmærksom på, at vi gerne vil have 

set på området. Aalborg kommune har initiativer i gang i landsbyer. Vi må 

vente til det bliver vores tur. 

✓ Skolen: Sidste sommer støttede vi op om skolebestyrelsens initiativer til at 

modvirke, at de små skoler …og Sebber skole var lukningstruede…og resultatet 

kender de fleste nok… Skolen blev ikke lukket, der er aftale om fælles 

skoleledelse med skolen i Farstrup. 

✓ Sidst men ikke mindst vil vi gerne takke for den store opbakning og 

engagement, som I viser ved f.eks. at møde talstærkt op til vores 

arrangementer. Vi kan med stolthed sige, at vi har en landsby i kontinuerlig 

udvikling, hvor det er let at få samarbejdet til at fungere, og hvor vi står 

sammen. 

 

Torsdag d. 9. marts: Generalforsamling: 52 deltagere. Meget positiv stemning ang. 

vores tiltag. Snak og hygge efter generalforsamlingen. 

Lørdag d. 15. april: Arbejds- og oprydningslørdag. Der blev samlet en hel del affald 

ind. Mere end normalt. Der blev luget, fejet, repareret, gjort rent og malet. Der var 

ca. 40 deltagere. Dejligt at så mange, unge som ældre kom og var med til at 

vedligeholde vores omgivelser. 

Lørdag d. 22. april: Forårsmarked. Det var på baggrund af en initiativgruppe, at ideen 

om Forårsmarkedet opstod. Det viste sig at blive en stor succes med 40 udsolgte 

stande. Det maximale, vi havde plads til. Det løb af stablen på den dejligste 

forårsdag. Køb og salg…. Nogle boder solgte meget, andre mindre. Nok ca. 300 

deltagere i alt fordelt over dagen. Musikalsk indslag fra Sara, Henrik og Jan. 

Spændende, hvad deres samarbejde kan udvikle sig til. Dog er vi utroligt glade for 

den store hjælp, som mange frivillige har ydet for at det her kunne lykkes og blive en 

god dag. Og som gentages d. 27. april 2024. 



 

Fredag d. 23. juni:  Sct. Hans aften. I Mødestedet med virtuelt bål, da der var 

afbrændings forbud pga. 1 måned varende tørke. Ca. 35 deltagere. Bagning af de 

traditionelle vafler. Hyggesnak.  

Fredag d. 14. juli: Social Dining: Rundtur struktureret tilrettelagt, hvor deltagere 

opdelt i hold, spiste forret et sted og hovedret et andet sted. Og afslutningsvis dessert 

og videre hygge i Mødestedet. En stor succes, hvor deltagerne var rundt at besøge 

hinanden og fik indblik i hinandens liv og boliger. Og lejlighed til at snakke om andet 

end en uformel snak over hækken. 

Arrangementet bliver gentaget i april 2024. 

Lørdag d. 26. august: Fjordens Dag. En dejlig dag ved og på Fjorden for alle aldre. 

Tak til alle, der bidrager til at vi kan holde denne dag!  

Mange børn prøvede sup boards, kanoer mv. Og i år var der god mulighed for at 

prøve at sejle dels i en motor jolle til fiskeri, og også i de 2 store sejlbåde. Der måtte 

dog lidt hjælp til fra årerne, da der ikke var så meget vind. 

Og på land gik snakken lystigt ude og i teltet alt imens de veltillavede hotdogs og 

kager blev spist. 

Lørdag d. 7. oktober: Oktoberfest. Nyt arrangement, som også tiltrak mange. Super 

stemning.  

Søndag d. 3. dec: 1. søndag i advent. Ændret, da vi har indkøbt lyskæde til 

flagstangen ved Mødestedet i stedet for juletræer. Og desuden var der sne og frost i 

år.  

Torsdag d. 8. feb. 2024: Spis Sammen. Fuldt hus i Mødestedet!  


